

С.Г. Кочергина, Т.М. Лебединцева, Е.В. Школьник. РАЗВИТИЕ МАЛЫХ ФОРМ ПРЕДПРИНИМАТЕЛЬСКОЙ ДЕЯТЕЛЬНОСТИ В РЕГИОНЕ // Вестник Российского университета кооперации. 2022. № 1(47). С. 71-75.

Автор (ы) С.Г. Кочергина, Т.М. Лебединцева, Е.В. Школьник.

Author(s) S.G. Kochergina, T.M. Lebedintseva, E.V. Shkolnik.

Индекс УДК 338.22(470.344)

Название статьи: РАЗВИТИЕ МАЛЫХ ФОРМ ПРЕДПРИНИМАТЕЛЬСКОЙ ДЕЯТЕЛЬНОСТИ В РЕГИОНЕ

Title of the article: DEVELOPMENT OF SMALL FORMS OF ENTREPRENEURSHIP IN THE REGION

Ключевые слова: малые формы предпринимательской деятельности; государственная поддержка; регион; льготы; проблемы; эффективность.

Keywords: small forms of entrepreneurial activity; state support; region; benefits; problems; efficiency.

Аннотация: Статья посвящена изучению современных тенденций и особенностей управления и развития малых форм предпринимательской деятельности в Чувашской Республике. Подчеркивается, что пандемия COVID-19 и связанные с ней ограничения негативно отразились на малом предпринимательстве. На основе оценки развития малого предпринимательства в регионе авторами выявлены причины снижения активности и эффективности работы предприятий малого бизнеса, а также уменьшения их количества, отмечены меры государственной поддержки. В качестве выводов авторами предложены направления повышения социально-экономической эффективности малых форм предпринимательской деятельности в региональной экономике, сформирован ряд экономических мер, ориентированных на развитие бизнеса в Чувашской Республике.

Annotation: The article is devoted to the study of modern trends and features of management and development of small forms of entrepreneurial activity in the Chuvash Republic. It is emphasized that the COVID-19 pandemic and related restrictions have had a negative impact on small businesses. Based on the assessment of the development of small entrepreneurship in the region, the authors identified the reasons for the decrease in the activity and efficiency of small businesses, as well as a decrease in their number, and noted measures of state support. As conclusions, the authors proposed ways to improve the socio-economic efficiency of small forms of entrepreneurship in the regional economy, formed a number of economic measures aimed at business development in the Chuvash Republic.

Контактные данные авторов: **КОЧЕРГИНА Светлана Геннадьевна** – кандидат экономических наук, доцент, доцент кафедры экономики и информационных технологий. Чебоксарский кооперативный институт (филиал) Российского университета кооперации. Россия. Чебоксары. E-mail: kocherginalana@mail.ru.

ЛЕБЕДИНЦЕВА Татьяна Михайловна – кандидат экономических наук, доцент кафедры экономики и информационных технологий. Чебоксарский кооперативный институт (филиал) Российского университета кооперации. Россия. Чебоксары. E-mail: kisuyga1207@mail.ru.

ШКОЛЬНИК Елена Владимировна – кандидат экономических наук, доцент, доцент кафедр-ры экономики и информационных технологий. Чебоксарский кооперативный институт (филиал) Российского университета кооперации. Россия. Чебоксары. E-mail: eshkolnik@rambler.ru.

Contact details of the authors: **KOCHERGINA, Svetlana Gennadyevna** – Candidate of Economics, Associate Professor, Associate Professor of the Department of Economics and Information Technologies. Cheboksary Cooperative Institute (branch) of the Russian University of Cooperation. Russia. Cheboksary. E-mail: kocherginalana@mail.ru.

LEBEDINTSEVA, Tatyana Mikhailovna – Candidate of Economics, Associate Professor of the Department of Economics and Information Technologies. Cheboksary Cooperative Institute (branch) of the Russian University of Cooperation. Russia. Cheboksary. E-mail: kisuyga1207@mail.ru.

SHKOLNIK, Elena Vladimirovna – Candidate of Economics, Associate Professor, Associate Professor of the Department of Economics and Information Technologies. Cheboksary Cooperative Institute (branch) of the Russian University of Cooperation. Russia. Cheboksary. E-mail: eshkolnik@rambler.ru.

Страницы. 71-75.